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Reservationer och protokollsanteckningar  

 

§ 176   KFKS 2019/475 

Nedläggning av Fisksätraskolan samt Fisksätraskolans 
förskola 
 

 

Reservationer 
Tomas Ottosson anmälde reservation för Vänsterpartiet med följande motivering: 

”Vänsterpartiet reserverar sig till förmån för vårt egna förslag till beslut.” 

 

Sidney Holm anmälde reservation för Miljöpartiet med följande motivering: 

”Det är sorgligt att kommunen under så många år inte lyckats vända trenden för Fisksätraskolan och nu 
behöver förlita sig till att någon annan kan göra det. Det är ett underbetyg för kommunen som huvudman 
och ansvarig för utbildning. En del ligger i bristerna i ersättningssystemet för skolhyror som behöver göras 
om, något Miljöpartiet påpekat i åratal. 

Det går inte att driva en skola som är hur liten till antalet elever som helst eftersom det blir svårt att 
garantera kvaliteten på undervisningen och andra viktiga aspekter som mat och elevhälsa t.ex. Med detta 
sagt välkomnar Miljöpartiet att skolan inte läggs ner utan att det storsatsas på den, dock är vi mycket 
kritiska till hur kommunikationen skett och anser också att kommunen ska ställa vissa krav på den nya 
aktören exempelvis vad gäller närhetsprincipen. 

Hur processen gått till och kommunikationen skett till föräldrar och elever som går i skolan idag är 
återigen ett underbetyg för kommunen. En bra, tidig och tydlig dialog med föräldrar är a och o särskilt när 
det gäller små barn som ska gå på sommarlov eftersom det skapar oro bland barn att inte veta hur hösten 
kommer se ut. Efter beslutet om att lägga ner Fisksätraskolans högstadiedel fyra dagar innan julafton 2011, 
föreslog Miljöpartiet att nedläggningsbeslut gällande kommunala skolor alltid ska fattas av 
kommunfullmäktige. På så sett skulle vi förvissa oss om att nedläggningsärenden först får en ordentlig 
genomlysning, alla partier ges möjlighet att delta i debatten innan beslut fattas, och olyckliga 
överraskningsmoment för föräldrar och andra som påverkas av besluten undviks.” 

 

Khashayar Farmanbar anmälde reservation för Socialdemokraterna med följande motivering: 

”Allianspartierna väljer att med en månads varsel lägga ner Fisksätra förskola och skola. Som orsak anges 
låga resultat och få sökanden. Vi socialdemokrater har under många år framfört konstruktiva lösningar för 
att förbättra för skolorna. Istället för att genomföra våra förslag om rättvis hyresmodell som inte utarmar 
skolan, en höjning av skolpengen och bättre förutsättningar genom likvärdighetsgarantin väljer 
allianspartierna att sälja fastigheten, kapitalisera på barnen och hoppas att någon annan ska lösa problem 
som de skapat. 

 

Nedläggningsförslaget har arbetats på under lång tid och med stort hemlighetsmakeri. För familjerna ställs 
vardagen på sin ända pga allianspartiernas myglande. Föräldrar och elever fick inte veta något när 
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skolvalen skulle göras, trots att allianspolitiker i efterhand erkänt att de planerat detta sedan åtminstone 
hösten. Nu har många skolor inte längre plats. Barnen får kanske plats på förskolor och skolor som ligger 
åt fel håll när föräldrarna ska lämna och åka vidare till jobbet. Att få mycket längre restid till förskolan och 
skolan gör stor skillnad i vardagen för alla familjer, ännu mer för exempelvis ensamstående eller 
skiftarbetare.  

 

Nu splittras klasserna och barnen slits från sin trygga tillvaro med kompisar och lärare med 10 dagars 
varsel. Ingen förälder vill ju att det ska hända deras barn. När en förskola i Solsidan skulle läggas ner förra 
året valdes alliansens politiker att hörsamma föräldrarnas önskemål och skjuta fram nedläggningen 6 
månader. I Fisksätra får föräldrarna 4 extra dagar efter massiv klagomål. 

 

Det är viktigt att alla som vill kan få tillgång till bra skolor i sin närhet. Fristående skolor har egna köer och 
behöver inte hålla på närhetsprincipen. När ett område helt dräneras på kommunala skolor, som nu sker i 
Fisksätra, finns ingen garanti att barnen som bor där kan få plats på den nära skolan. Därför vill vi att alla 
skolor som etableras ska ansluta sig till den kommunala köns regler.” 

 

Mikael Carlsson anmälde reservation för Nackalistan med följande motivering: 

”Nackalistan stödde Socialdemokraternas återremiss som inte gick igenom. I det läge som skolan nu 
befinner sig i där alla barn har tvingats välja en annan skola fram till dess att en ny skola har etablerats så 
finns det ingen annan praktisk lösning. Vissa skolor får ett halvår på sig att vänta ut ett bra läge när 
föräldrar protesterar men inte Fisksätras föräldrar. Skolans öde har inte kunnat hanteras under decennier 
av den organisation och ledning som Nacka har haft. Att ge föräldrar 10 dagar på sig att välja en ny skola 
och att få information är synnerligen oförskämt. Nackalistans Mikael Carlsson visade med grafer baserade 
på ny siffror att de argument som finns i tjänstehandlingen inte längre har någon relevans. Vi politiker ska 
kunna lita på riktigheten i tjänstehandlingars objektivitet och fakta som presenteras för att fatta riktiga och 
väl avvägda beslut. Där slirar man i Nacka mer än en gång. Nackalistan reserverar sig mot beslutet.” 

 

Protokollsanteckningar 
Monica Brohede Tellström (L) lät anteckna följande till protokollet för Liberalernas 
kommunstyrelsegrupp:  

”Det är aldrig roligt att behöva lägga ned en skola. Fisksätraskolan har dock under lång tid dragits med 
kvalitetsproblem, låga studieresultat, otrygghet och haft svårt att rekrytera både behöriga lärare och nya 
elever. Endast 92 av 750 elever i Fisksätra har valt Fisksätraskolan, ännu färre till hösten. Trots försök att 
höja kvaliteten och rekrytera fler elever under flera år så har det inte lyckats. Skolan får mest pengar per 
elev räknat av alla Nackas skolor, men pengar kan uppenbarligen inte lösa alla problem. Nu går det inte 
längre.  

 

Fisksätra behöver en riktigt bra och stimulerande skola som Fisksätraborna vill gå i. Därför är det 
ansvarsfulla att faktiskt lägga ned en skola som inte håller de höga kvalitetskraven vi ställer. Samtidigt ger 
vi förutsättningar för Viktor Rydberg, en av Sveriges mest ansedda och välrenommerade skolor, kan 
etablera sig i Fisksätra. Det kommer att bli en stor tillgång för hela området.” 
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Mats Gerdau, Hans Peters och Karin Teljstedt lämnade följande protokollsanteckning:  

”Det är aldrig roligt att behöva lägga ned en skola. Fisksätraskolan har dock under lång tid dragits med 
kvalitetsproblem, låga studieresultat, otrygghet och haft svårt att rekrytera både behöriga lärare och nya 
elever. Endast 92 av 750 elever i Fisksätra har valt Fisksätraskolan, ännu färre till hösten. Trots försök att 
höja kvaliteten och rekrytera fler elever under flera år så har det inte lyckats. Skolan får mest pengar per 
elev räknat av alla Nackas skolor, men pengar kan uppenbarligen inte lösa alla problem. Nu går det inte 
längre.  

 

Fisksätra behöver en riktigt bra och stimulerande skola som Fisksätraborna vill gå i. Därför är det 
ansvarsfulla att faktiskt lägga ned en skola som inte håller de höga kvalitetskraven vi ställer. Samtidigt ger 
vi förutsättningar för Viktor Rydberg, en av Sveriges mest ansedda och välrenommerade skolor, kan 
etablera sig i Fisksätra. Det kommer att bli en stor tillgång för hela området.  

 

Oppositionen har inte haft några som helst konkreta förslag på hur man ska vända skolans utveckling, 
förutom att lokalerna ska vara gratis. Som om det skulle hjälpa. Fisksätraskolan hade en hyra på 2,3 
miljoner kronor 2018 men ett underskott på 3,7 miljoner. Även med helt gratis lokaler så skulle skolan ha 
ett miljonunderskott. När oppositionen nu motsätter sig att Fisksätraskolan läggs ned står de kvar med 
miljonunderskott, fortsatta kvalitetsbrister, allt färre elever och uppenbarligen utan någon som helst idé 
om vad som ska göras i stället. Den bristen på ansvar för både ekonomi och elevernas utbildning är 
förödande.” 

 

Esa Pekka Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraternas kommunstyrelsegrupp:  

”Skolan i Fisksätra har fastnat i en negativ spiral: 90 % av föräldrarna sätter inte sina barn i 
Fisksätraskolan, vilket gör att skolan blir mindre attraktiv, dyrare för kommunen och har mindre resurser. 

Sverigedemokraterna anser att det är bra att kommunen försöker lösa situationen tillsammans med Stena 
fastigheter och Stiftelsen Viktor Rydbergs skolor, så att Fisksätra i framtiden får en attraktiv skola där 
majoriteten av Fisksätrabor vill ha sina barn, och som lockar barn från andra delar av kommunen.  

Det som är tråkigt är att trots att situationen har varit känd länge har ingenting gjorts – men bättre sent än 
inte alls.” 
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